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                                                                          Příjemné čtení přeje Mgr. Jiří Sehnal

Držíte v ruce Myšárník speciál. Dvoustranu informující o důležitých věcech, které se týkají naší školy a začátku školního roku. 
Letos netradičně je součástí Myšárníku i příloha, která se jmenuje VIZE 2030. Děkuji všem, kteří budou této příloze věnovat 
stejnou pečlivou pozornost. Věřím, že oba dokumenty přispějí k tomu, že budete mít v začátku roku všechny informace, které 
potřebujete. Případné další aktuální informace naleznete na našem webu či v Edookitu.

Noví pedagogové v našem týmu

Náš tým se pro tento rok opět rozroste a promění. Je tomu tak částečně 
kvůli končící či začínající mateřské dovolené, zároveň budeme mít 
asistenta pedagoga navíc. Naše řady budou také opouštět čtyři šikovní 
učitelé, kteří budou zkoušet uplatnění v jiném sektoru vzdělávání, než je 
základní škola, a na které budeme s úsměvem na rtech ještě dlouho 
vzpomínat. Paní učitelka Navrátilová posílí od září řady učitelů 
a speciálních pedagogů na Speciální škole ve Svitavách. Pan učitel Čadílek 
rozšíří nabídku soukromého jazykového vzdělávání. Na rodičovskou 
dovolenou se již připravuje paní učitelka Agáta Bednárová, jejíž třídu od 
září převezme paní učitelka Vendula Kolísková. Z rodičovské dovolené se 
nám do první třídy navrací Lucie Fléglová a další posilou učitelskou pro 
první stupeň bude paní učitelka Milena Pešinová, která bude třídní 
učitelkou ve III. třídě. Paní Zdena Pernicová přijala roli speciálního 
pedagoga v Poradně pro rodinu a paní Anděla Buchtová bude plnit funkci 
koordinátora dobrovolnického centra Krůček. Asistentský tým se rozroste 
o Markétu Ovadovou, ta bude působit ponejvíce u žáků VIII. A, dále 
o Zuzanu Filovou, která bude směřovat svoji energii do 1. B, a o Terezu 
Peňázovou, která přijde k páťákům. 

Vize 2030 a koncepce pro roky 2024 – 2030

VIZE 2030 je souhrn tří dokumentů (mise, vize a koncepce 2024 – 2030), jejichž cílem je 
představit současnost a budoucnost příspěvkové organizace Základní škola Svitavy, T. G. 
Masaryka 27. Celé znění VIZE 2030 naleznete na stránkách školy v sekci Dokumenty. Přemýšlel 
jsem, jakou vhodnou formou k rodičům tyto dokumenty dostat, a nakonec jsem se rozhodl 
vytisknout přílohu Myšárníku a přiblížit tím VIZI 2030 pro všechny, protože tím maximalizuji 
množství těch, kteří si to přečtou, těch, kteří o tom budou přemýšlet, těch, kteří nám budou 
držet palce, i těch, kteří nás budou hlídat a pomohou nám směřovat k cíli, jenž jsme si vytyčili. 

Nové učebny

Přes léto probíhal ve škole čilý pracovní ruch. 
Projekt Laboratoř kreativity má za sebou 
stavební část. Vzhledem k historičnosti školy 
(myslím to v pozitivním významu, jakože je 
krásná i v negativním významu, jakože je stará 
a o překvapení pod omítkou není nouze) šlo 
o zakázku komplikovanou, ale vítězná stavební 
firma odvedla skvělou práci. Vše se nakonec 
stihlo a my můžeme v těchto dnech realizovat 
výběrové řízení na nábytkovou část projektu. 
Polytechnické dílny čekají na speciální obří 
dřevěné stoly. Kuchyňka se již těší na na míru 
vymyšlené „masterchefovské“ ostrůvky pro další 
popularizaci vaření. Výtvarna je prozatímně 
vybavena běžným nábytkem, ale do budoucna ji 
čekají stolečky pro jednoho a jiné prokreativní 
vychytávky.
Velké poděkování patří stavební firmě Jachan, 
která realizovala stavební práce. Konkrétně 
za komunikaci, preziznost v detailech 
a rychlosti v realizaci prací, které byly projektově 
našlapány do nevelkého časového období dvou 
měsíců.

mají stavební část za sebou
 

Umělá 

F e n o m é n  u m ě l é  
inteligence vtrhnul do 
našeho světa a pomalu 
překlápí pracovní trh 
a ukazuje možnosti svého 
využití. Naše škola využila 
nabídky MPSV a nabídne 
v š e m  s v ý m  
zaměstnancům možnost 
školení „Umělá inteligence 
jako pomocník“. Učitelé, 
a s i s t e n t i ,  n e b o  
z a m ě s t n a n k y n ě  
ekonomického úseku 
dostanou možnost naučit 
se efektivně využívat 
nástroje, jako ChatGPT, 
Twee, Canva, Midjourney 
a další. Školení proběhne 
v  měsíci únoru a zúčastní 
se jej na 26 lidí.

inteligence

efektivně 

Rádi bychom na podzim zahájili třetí vlnu vzdělávání ve formativním 
přístupu. Účastníci tzv. první a druhé vlny mají teď možnost čerpat 
podporu externí supervize a nově též vzniknou na naší škole učící se 
skupiny pro podporu zavádění formativního přístupu. U zaměstnanců, kteří 
se vzdělávání ve formativním přístupu v tomto školním roce účastnit 
nebudou, třeba proto, že jsou na rodičovské dovolené, nebo se teprve 
našimi zaměstnanci stanou, předpokládáme, že se individuálního školení 
zúčastní dle možností v letech následujících. :-) 

Formativní hodnocení – 3. vlna 

Letošní fotka je barevnější než obvykle. Rozhodli jsme se, že každý „vyneseme” něco z kampaně Hrdá škola, či dres, který si tělocvikáři

kdysi nechali udělat. Díky tomu můžete zkoumat, jaké barvy kdo preferuje a jak to všem dohromady barevně ladí.

V závěru školního roku jsem byl 

opakovaně tázán, zda se bude 

v příštím roce opakovat úspěšný 

překážkový závod Myšárna RACE. 

Zároveň jsem se sám ptal žáků (i 

u č i t e l ů )  o d c h á z e j í c í c h  

na prázdniny, jestli je něco, na 

co se už teď, při představě 

příštího školního roku, těší. 

Dostávalo se mi často odpovědi, 

že je to právě zmiňovaný 

překážkový závod.  Pro všechny 

tedy dobrá zpráva, Myšárna RACE 

2025 je již nyní naplánována na 8. 

květen 2025.  Vyhlášení výsledků 

následně proběhne v prostorách 

školního dvora o velké přestávce 

v pátek 9. května.

Myšárna Race 2025

Strategický dokument VIZE 2030 
pojmenovává skrze misi, vizi 
a koncepci mnoho cílů, ke kterým 
bychom rádi směřovali. Rád bych 
pozval rodiče na tzv. Rodičovskou 
kavárnu, kde bych chtěl tyto cíle 
představit, pojmenovat, jakou 
cestou jsme šli, když jsme je hledali 
a odpovědět na otázky, které 
k našim cílům, nebo čemukoliv 
dalšímu z VIZE 2030, možná, budete 
mít. Přijměte, prosím pozvání na 
rodičovskou kavárnu s tématem 
VIZE 2030 – otázky a odpovědi, 
která proběhne v pondělí 30. září. 
Setkání se uskuteční od 16 hodin 
v prostoru Učebny přírodních věd.

Rodičovská    kavárna

p   o   z   v   á   n   k   a
---  



Vzdělávání Vašich dětí je naše společná věc.

Příjemný školní rok všem přeje Jiří Sehnal,

 redaktor Myšárníku speciál a ředitel školy, která myslí na budoucnost Vašich dětí.

Budete-li chtít nebo potřebovat, zastavte se za mnou.  Rád zodpovím Vaše dotazy týkající se informací ze života naší školy. Budu též rád za Vaše připomínky a podněty, ale klidně i pochvaly, abych je mohl poslat dál k těm, kteří si je zaslouží.

Pro ty, kteří chtějí mít informační náskok, je určena 
rychlá informace o sběru papíru. Letos budeme 
sbírat papír 22. - 23. října. Všem, kteří podpoří 
sběrem papíru Spolek přátel školy, předem moc 
děkuji.

Sběr papíru

 „Co chceš, můžeš." Tak to je motto Tomáše Mrštného. Má rád férovost, spravedlnost a rád pomáhá 
lidem. To jsou vlastnosti, které se promítají nejen do jeho přístupu k plnění školních povinností, ale 
dělají z něho již na základní škole hodnotného člověka. Tomáš Mrštný je především vynikající 
sportovec, od 5 let se věnuje fotbalu, pravidelně reprezentuje naši školu v nejrůznějších sportovních 
soutěžích. Účastnil se úspěšně například republikového finále olympijského víceboje v Brně, získal 
bronzový a stříbrný odznak v rámci projektu Odznak všestrannosti olympijských vítězů, kde prokázal 
svoji sportovní všestrannost. Své sportovní nadání úročí i na soutěžích typu Gladiator Race a jezdí 
po celé České republice. Na akci motivované tímto druhem sportovního vyžití Myšárna Race obsadil 
s naprostou suverenitou 1. místo a pokořil svým výsledkem i vyučujícího tělesné výchovy. Tomáš není 
jen mistrem ve sportu, ale je nadaný i v jiných oblastech. S velkou dávkou nonšalance moderoval 
celoškolní vánoční zpívání ve Fabrice, od 7. třídy je členem Školního parlamentu, v současné době 
vykonává funkci zástupce předsedy. Díky akci Příběhy našich sousedů, která mapovala životní osudy 
významného svitavského pamětníka MUDr. Karla Šefrny, prokázal i schopnosti jako zdatný 
kameraman. Všechny tyto dovednosti by z něho mohly udělat sebevědomého jedince. Ale Tomáš 
zůstává skromným chlapcem a svým odpovědným přístupem k jakýmkoliv školním nebo mimoškolním 
povinnostem se stává příkladem pro ostatní žáky. 

Žákem roku za naši školu se ve školním roce 2023/2024 stal Tomáš Mrštný z IX. A. Text, který 
doprovodil jeho kandidaturu a byl přečten při slavnostním předávání ocenění v Langrově vile, zněl 
následovně:

Žák roku je velmi mrštný – přesvědčte se v textu

Během prázdnin došlo k první etapě úprav 

parkování na ulici Richarda Kloudy. Nově tam 

vznikly „žluté čáry“. Smyslem zamezení 

parkování v části této ulice je zlepšení dopravní 

situace a zpřehlednění celého prostoru, kterým 

pravidelně prochází Vaše děti. V prostoru před 

Městských úřadem nově vzniklo několik míst, 

které budou sloužit pouze návštěvníkům úřadu 

a měly by tak být v ranních hodinách, když 

přivážíte děti do školy volná. Domluvil jsem 

se s vedením města, že rodiče, kteří ráno přiváží 

děti do školy, mohou bíle označená parkovací 

místa před úřadem využívat k vyložení svých 

dětí. Tedy v režimu K + R. Pro ty, kteří v této 

ještě relativně nové značce tápou, to znamená 

Kiss and Ride (tedy Dej pusu a jeď). Vykládáte-

li žáka, který je v pubertě, pak spíše Kick and 

Ride. 

Dopravní situace na R. Kloudy

MŠMT by rádo zjistilo, jaké jsou matematické schopnosti 
žáků, kteří čerstvě přicházejí do školy. Přihlásili jsme se mezi 
školy, které by rády ministerstvu pomohly. Jde o projekt 
Matematika bez bariér, díky němuž získáme podrobné 
informace o výsledcích jednotlivých žáků včetně 
metodického návodu na případné doplnění nalezených 
mezer. Vidíme v tom možnost zvýšené individuální 
podpory. A když budeme znát, jak jsou na tom 
matematické dovednosti žáků při vstupu do školy, bude 
se nám snadno pojmenovávat osobní progres, kterého 
žáci následně dosáhnou. Program se jmenuje Včelka.

Testování matematických dovedností

Pec nám spadla
Do majetku škol přibyla díky projektu 
Laboratoř kreativity i keramická pec. Jak 
se zpívá v písničce, tak pec nám spadla, 
v našem případě do klína, respektive 
do seznamu majetku a žáci se mohou 
těšit na experimenty, které máme 
v  p l á n u s  ke ra m i c ko u h l í n o u  
podniknout.

Jen co skončí úpravy učeben z projektu 
Laboratoř kreativity, tak přijde na řadu 
naše Čítárna. V ní je třeba opravit 
podlahu a celkově tento prostor vizuálně 
oživit. Za omezení se dopředu omlouváme. 
Věříme, že výsledek povede k ještě větší 
oblíbenosti této volnočasové 
i vzdělávací místnosti. Předpokládaný 
termín oprav je konec října.

Úprava Čítárny

 z bývalé 9. B.

Letošní diáře budou kombinací kreseb a  barevných 

květů či puntíků. Autorkou vizuálního řešení je 

Veronika Josková

Parlament vydělal 
na strom

Chtěl bych na tomto místě 
poděkovat týmu „parlamenťáků“, 
kteří v minulém školním roce 
věnovali výtěžek z palačinkového 
dne na nový strom. Ten bude 
v prostoru před vstupem do školní 
jídelny a nahradí uhynulý strom, 
jenž se nachází v tomtéž místě. 
Strom bude vysazen, jakmile bude 
vhodné období pro výsadbu. Půjde 
o muchovník, který tak doplní řadu 
již zasazených muchovníků, jež 
můžete potkat hned vedle při 
chodníku u budovy jídelny 
na straně ulice R. Kloudy.

Naše škola nedává příliš často ředitelská 
volna. Mnoha rodičům to vyhovuje, 
mnoho dětí by si to přálo jinak. 
V letošním roce jistě někomu radost 
uděláme, protože potřebujeme školu 
v době podzimních prázdnin na týden 
uzavřít, a proto máme naplánovány 
na dny čtvrtek 31. října a pátek 
1. listopadu ředitelská volna.

Ředitelská volna 
ve školním roce

V kombinaci s podzimními prázdninami 
(29. a 30. říjen) a státním svátkem 
28. října tak vznikne v přelomu měsíců 
října a listopadu týdenní volno od školy. 
Druhým termínem ředitelského volna 
pro tento školní rok je 2. květen. 
Doufáme, že Vám našimi plány 
na ředitelská volna nezkomplikujeme 
organizaci domácnosti. Školní družina 
pro  žáky  pr vního stupně bude 
samozřejmě nabízena, takže kdybyste 
potřebovali, aby děti v době výuky byly 
„pohlídány“, tak s touto možností 
můžete jako obvykle počítat.

Zeď zmizela a prostor se otevřel

Hranici pozemku školy dlouhou dobu oddělovala od vedlejších zahrad zeď. Teď, kdy jsou zahrady 
sv. Vincence z Pauly otevřené veřejnosti, přestala mít zeď smysl a tyto letní prázdniny se našla 
záminka k otevření celého prostoru. Za zdí bývalo mezi tújemi ukryto kontejnerové stání, které díky 
dotaci mohlo být upraveno do velmi povedené podoby. Naši žáci tak získali přirozený přístup do školy 
od parku Jana Palacha a prostranství před školou se naopak otevřelo do zahrad, čímž celý prostor 
získal na mimořádné sympatičnosti.

Neobvyklá nabídka pro rodiče
Nebude to poprvé, ač často se to nestává. Zkušenosti s tím však máme. Letos budeme 
po čase zase otevírat kurz Metody instrumentálního uvědomování, který je určen pro 
rodiče a přátele školy. Tento kurz bude probíhat 1 x týdně v termínu, který si nově 
složená skupina domluví s paní lektorkou. Tou bude Petra Judová, a proto, máte-li 
zájem, napište na  a podpořte svůj osobnostní rozvoj petra.judova@tgm-svitavy.cz
pomocí metody MIU.
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